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Amb la presencia de tots els regidors i regidores, el ple s’inicia amb l’aprovació de la inclusió d’un 
punt d’urgència: el decret que farà efectiva la marxa de govern per part de VdC-CUP. També 
s’aprova l’acta de l’anterior ple i es dóna compte dels decrets d’alcaldia aprovats el darrer mes.  
Tot seguit, en el primer punt del ple, es ratifica per unanimitat l’acord del ple de l’1 de febrer de 
designació del Jutge de Pau substitut de Capellades, el Sr. Toni Argelich. 
 
CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L`AJUNTAMENT I USUARIS DE LA JUNTA 
DE L’AQUIFER CARME – CAPELLADES PER L’EXPLOTACIÓ DE LES AIGÜES 
SURGENTS DEL CAPELLÓ 
 
El Sr. Alcalde presenta el punt i explica que les aigües surgents del Capelló han estat aprofitades 
durant anys per les empreses de paper que hi havia al Polígon Industrial del “Pas Blau”, i que 
degut al canvi d’activitat, l’han deixat d’utilitzar. Per culpa del desús, ha aparegut una nova 
surgència natural a la costa de Cal Manel que es perd al riu, i per tant, d’acord amb la junta de 
l’Aqüífer Carme-Capellades, l’Ajuntament vol estudiar amb l’ACA com es pot aprofitar aquesta 
aigua. Els diferents grups s’hi mostren favorables. VdC-CUP diu que veuen amb escepticisme el 
paper de l’ACA i l’evolució d’aquest projecte, i és per això, que junt amb ERC han treballat algunes 
clàusules perquè quedin clars quins interessos té cada part signant. També s’hi ha destacat la 
voluntat d’acabar amb la sobreexplotació de l’aqüífer. S’aprova per unanimitat. 
 
A continuació, s’aprova per unanimitat l’inventari de bens de l’Ajuntament, de l'Escola Bressol i 
del Museu Molí Paperer de Capellades. També s’aprova la proposta d’aprovació del pla anual de 
contractació corresponents als exercicis 2023 i 2024, aquests cop amb el vots favorables d’ERC, 
VdC-CUP i C’S, mentre que el PSC i JxC s’abstenen. 
 
CONVENI ESPECÍFIC DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT I L’INSTITUT 
CATALÀ DE PALEOECOLOGIA HUMANA PER LA CAMPANYA 2023 
 
Des de l’equip de govern s’explica que es renova el conveni, amb 
les mateixes condicions que els darrers anys, per tal de seguir 
amb les excavacions i la recerca al jaciment de l’Abric Romaní, ara 
ja sota la direcció de la Palmira Saladié. L’aprovació del conveni 
coincideix amb la declaració de Bé Cultural d’Interès Nacional 
(BCIN) per part de la Generalitat de Catalunya. Els diferents 
grups s’hi mostren favorables, i el punt s’aprova per unanimitat. 
 
Tot seguit, s’aproven diferents punts per unanimitat: el pla 
estratègic de subvencions 2023, el conveni de col·laboració amb 
l’Associació Companyia de Bombers de Capellades, l’increment 
lineal de les retribucions del personal de l’Ajuntament i dels seus 
organismes autònoms, i una nova ordenança fiscal (preu públic) dels comandaments a distancia 
per activar les pilones. A continuació, es proposa declarar deserta la contractació per procediment 
reservat de serveis de neteja dels edificis municipals i els centres públics d’ensenyament, ja que 
no hi ha hagut cap empresa interessada en oferir aquest servei. Els diferents grups demanen 
millorar les condicions per tal que es pugui cobrir, i l’equip de govern mostra la voluntat de tornar 
a fer un nou concurs els propers mesos. S’aprova amb els vots favorables de tots els partits 
excepte JxC, que s’absté. 

Amb aquesta publicació us volem informar d’allò que es parla en el Ple Municipal, de manera més resumida i lleugera. 
Alhora, us volem animar a assistir i participar activament en els plens, i a que feu ús del torn obert de paraula. Podeu 
trobar totes les publicacions del “Ple al Carrer” a la nostra web, www.viladecapellades.cat, així com els vídeos dels 
plens al canal de YouTube de l’Ajuntament. 

PLE ORDINARI 29 DE MARÇ DE 2023



MOCIÓ DE MESURES PER AFAVORIR LA CONCILIACIÓ LABORAL I FAMILIAR 
 
Es tracta d’una moció del grup municipal de C’S que demana adoptar diverses mesures a favor 
d’una jornada laboral flexible, la bonificació d’activitats extraescolars i beques infantils per a 
aquelles famílies que no han tingut accés a la xarxa pública d’escoles bressol. El PSC diu que és 
una moció confusa, ja que barreja molts temes; tot i que hi ha punts en què hi està d’acord, diu 
que demana algunes coses que ja es fan, algunes que no es poden fer i d’altres en que es podria 
resoldre d’una altra manera. JxC i ERC comparteix en part el què es diu, però dubten amb alguns 
punts. Finalment, VdC-CUP s’hi mostra contrari. Exposa que es parla d’estratègies laborals 
neoliberals, que engreixen sistemes privats amb diners públics, i també que es proposen ajuts 
universals independentment de les competències autonòmiques. Entendre els ajuts des d’aquesta 
perspectiva és un altre foment a la desigualtat, ja que no contempla que els ajuts siguin en funció 
de les rendes familiars que aportarien una distribució equitativa. Passada a votació, la moció no 
s’aprova: només C’S hi vota a favor, VdC-CUP i el PSC hi voten en contra i ERC i JxC s’abstenen. 
 
DECRET DE SORTIDA DEL GOVERN PER PART DE VdC-CUP 
 

Tot i que no es vota, ja que ja s’ha fet efectiu, es 
dóna compte al ple del decret de sortida del govern 
per part de VdC-CUP. Abans de que VdC-CUP 
exposi els seus motius, l’Alcalde agraeix als regidors 
de VdC-CUP per la feina feta durant aquests 8 anys 
en què han compartit el govern junt amb ERC. 
També explica com es reubicaran les regidories. El 
PSC diu que respecta la decisió de VdC-CUP i en 
part l’entén. JxC també ho respecta, però diu que ha 
trobat a faltar més explicacions prèvies per part de 
l’Ajuntament. També diu que no els convenç el 
motiu que ha donat VdC-CUP, ja que no creu que 

s’hagi de prohibir posar una paradeta a un “partit polític legal”, sigui quina sigui la seva ideologia. 
A continuació VdC-CUP exposa els motius que l’han dut a deixar el govern: degut a desavinences 
amb ERC en la gestió de la sol·licitud i permís d’una paradeta del partit feixista VOX al mercat 
municipal. Diuen que no ha estat una decisió fàcil i que els sap greu haver de finalitzar la 
legislatura així, després de la feina feta durant 8 anys, però que és una decisió que s’ha pres amb 
un ampli consens entre els militants i simpatitzants de VdC-CUP. Comenten que és una 
contradicció flagrant estar dins d’un govern que dóna permís a un partit que fa del racisme, el 
masclisme, la xenofòbia, la LGTBIfòbia  i la catalanofòbia els seus principals pilars ideològics. 
Diuen que els partits que creuen en la democràcia no poden banalitzar el feixisme com si fos una 
qüestió sense importància, perquè és així quan aquest es fa gran, quan se’l deixa fer sense cap 
mena d’oposició ni confrontació; és important no fer cap concessió i caldria fer efectiu també al 
municipi el pacte antifeixista aprovat al parlament l’11 de març de 2021 per 4 del partits que 
també estan representats a Capellades: JxC, ERC, el PSC i la CUP. Finalment, diuen que son 
conscients que estem a 2 mesos de les eleccions i que fer aquest pas podia ser mal interpretat, 
però que qui coneix de debò la CUP i analitza el seu espai polític amb sinceritat sap que la decisió 
està ben lluny d’aquestes insinuacions d’electoralisme. Remarquen que no prenen aquesta decisió 
per una qüestió de tacticisme partidista, sinó que per coherència, per ètica i perquè creuen que és 
important defensar els valors de l’antifeixisme. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Al torn de precs i preguntes, C’S pregunta si hi ha una fuga d’aigua a la piscina, i se li respon que 
és cert, però que s’hi està treballant. També demana buscar solucions per reordenar l’aparcament 
al Carrer Vinya Alta, ja que hi ha molta acumulació de cotxes quan hi ha partits de futbol. 
Finalment, JxC demana fer un estudi per treure amiant. Arribats a aquest punt, es dóna per 
acabat el ple. 
 


